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Abstract

The inappropriate management of heath care services wastes¢ inside the health
institution or outside has been the biggest and the most dangerous problem that affected
the environment and the public health¢ our research topic deals with this problemc« its
growing impact¢ its harmful consequences¢ and how to limit the latter via choosing the
permanently management method« which goes with the legal system and the international
criteria by an efficient health administration that deal with its wastes starting from its source
of production ending with its treatment processing and its destruction.

To enrich our research topic¢ this latter consist of a theoretical axis and a practice axis
consisting of a case study about the reality of wastes management done by a group of public
health enterprises cares.

Sommaire

La gestion inappropriée des déchets médicaux< que ce soit a l'intérieur des institutions
hospitalieres ou a I'extérieur présente un danger qui touche l'environnement et la santé
publique.

Notre sujet traité ce probléme:« ses impacts et dangers et la solution a travers l'utilisation de la
gestion continue conforme aux cadres juridiques et aux norme internationales; dans le cadre
d'une administration sanitaire efficace traitant ses déchets depuis leurs source jusqu'au
traitement finale et élimination.

Notre étude se compose d'une partie théorique basé sur une recherche bibliographique et une
partie pratique qui traite la réalité de la gestion des déchets d'un ensemble des institutions
hospitaliéres publique.
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